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§ 1 
Justering  
Vice ordföranden Christofer Fjellner (M) utses att tillsammans med 
ordföranden Karin Wanngård (S) justera dagens protokoll. Justering 
sker den 28 maj 2025. 
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§ 2 
Föregående protokoll  
Protokollet från ekonomi- och trygghetsutskottets sammanträde den 
23 april 2025 är justerat. 
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§ 3 
Finansiell månadsrapport för kommunkoncernen 2025  
KS 2025/201 
 

Beslut  
Finansiell månadsrapport för april 2025 godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
  
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) gör följande särskilda 
uttalande. 

Förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och systematiskt 
med att ändra den tidigare ekonomiska politiken och bromsa 
den omfattande skuldutvecklingstakt som Socialdemokraterna 
hade satt igång. Det var ett krävande och omfattande arbete 
som tog tid att genomföra. 
Det var därför glädjande att årsredovisningen för 2022 
bekräftade ett positivt utfall av den grönblå majoritetens 
arbete med att hålla ned stadens skuldsättning. 
Kommunkoncernens externa bruttoskuld minskade med 2,5 
procent under 2022. Det var första gången sedan 2010 som 
skulden minskade på årsbasis. Koncernledningen 
konstaterade också att inriktningsmålet i budgeten för 2022: 
”En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden”, 
uppfylldes helt. 
Tyvärr ser vi hur vänsterstyret återgått till en överbudspolitik 
med ökade kommunala nettoinvesteringsvolymer för 
koncernen, vilket innebär att vårt arbete under den förra 
mandatperioden omintetgörs. Det spelar naturligtvis roll hur 
kommunala investeringar finansieras, den omfattande 
lånefinansieringen får effekter på stadens ekonomi då utfallet 
för finansiella mål påverkas. 
Kommunkoncernen externa upplåning ökade under 2023 med 
knappt 6,5 mdkr jämfört med föregående år. År 2024 ökade 
den med ytterligare drygt 10 mdkr. Det innebär att stadens 
upplåning har ökat med över en miljon kronor i timmen under 
hela året. I den finansiella månadsrapporten för april 2025 har 
den externa upplåningen ökat med ytterligare 1 800 mnkr 
sedan mars. På grund av den höga upplångstaken har 
Socialdemokraterna tvingats att höja ramen för extern 
upplåning två gånger på kort tid. 1 januari 2024 höjdes den 
med 10 mdkr till 90 mdkr, och 1 december 2024 höjde man 
ramen ytterligare till 110 mdkr. 
Vi konstaterar också att räntekostnaderna är mycket höga. 
Högre räntenivåer i kombination med en ökande skuld 
innebär följaktligen att stigande räntekostnader snabbt blir en 
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betydande kostnadspost i stadens budget samt belastar 
stadens bolag. 
Vi är mycket oroade över den höga skuldsättningen. Mot 
bakgrund av detta vill vi understryka vikten av att minska 
stadens skuld och bedriva en långsiktigt hållbara ekonomisk 
politik. Detta kräver prioriteringar och effektiviseringar av 
oss politiker i Stockholms stad, såväl som en långsiktigt 
hållbar finansiering av välfärdsåtagandet. 

  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
särskilda uttalande. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 7 maj 2025 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• KS 2025/201-7 (Godkänd - R 1) KS 2025/201 
Tjänsteutlåtande - Finansiell månadsrapport för 
kommunkoncernen per 30 april 2025 

• KS 2025/201-7.1 Bilaga 1 - Marknadskommentarer per 
2025-04-30 
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§ 4 
Ekonomisk månadsrapport 2025  
KS 2025/27 
 

Beslut  
Ekonomisk månadsrapport för april månad 2025 godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) gör följande särskilda 
uttalande. 

Den ekonomiska månadsrapporten är en sammanfattning av 
nämndernas samtliga kostnader och intäkter samt 
investeringsutfall för perioden januari till februari 2025. Den 
ekonomiska utvecklingen mäts för utfall av kostnader och 
intäkter och jämförs med motsvarande period föregående år. 
Vi kan konstatera att nettokostnaderna har ökat med 1,7 
procent för perioden jämfört med samma period föregående 
år. Intäkterna har ökat med 3,5 procent jämfört med samma 
period föregående år och finansieringen har ökat med 5,3 
procent under samma period. 
Stadens investeringsvolymer fortsätter att vara höga inom 
både strategiska investeringar och ersättningsinvesteringar, 
även om utfallet är lägre än föregående år. 
Investeringsutgifterna för perioden januari till april uppgår till 
2 224,4 mnkr (2 465,8 mnkr) vilket är 241,4 mnkr lägre 
jämfört med samma period föregående år. Slussen är fortsatt 
det enskilt största infrastrukturprojektet samt den största 
ersättningsinvesteringen. 
Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken. 
Det var ett krävande och omfattande arbete som av förklarliga 
skäl tog sin tid att genomföra. Vi vill understryka behovet av 
att ha en fortsatt långsiktig kostnadskontroll i staden. Detta 
kommer kräva prioriteringar och effektiviseringar av oss 
politiker i Stockholms stad, såväl som en långsiktigt hållbar 
finansiering av välfärdsåtagandet. 
  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
särskilda uttalande. 
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Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 8 maj 2025 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• KS 2025/27-5 (Godkänd - R 1) KS 2025/27 Tjänsteutlåtande 
-Ekonomisk månadsrapport april 2025 
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§ 5 
Parkskötsel i egen regi – lokal för verksamheten. 
Inriktnings- och genomförandebeslut  
KS 2025/453 
 

Beslut  
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnds ansökan om inhyrning av 
lokal för parkskötsel i egen regi på Selaövägen 13 till en 
hyreskostnad år 1 om 2,6 miljoner kronor godkänns.  

 

Reservationer 
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag. 
  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
förslag till beslut. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 16 april 2025 
behandlas. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att ekonomi- och trygghetsutskottet beslutar 
enligt stadsledningskontorets förslag till beslut. 
  
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) föreslår att ekonomi- och 
trygghetsutskottet beslutar enligt Moderaternas och Liberalernas 
förslag till beslut enligt följande. 

Att                avslå förslaget till beslut 
Att                därutöver anföra 
Vi motsatte oss det tidigare beslutet om att driva parkskötseln 
i egen regi och vi motsätter oss även att verksamheten nu ska 
få en lokal som ligger så långt från det område där arbetet 
med parkskötsel dagligen ska utföras. Vi vet att stadsdels- 
förvaltningen sökt lokaler inom Hägersten-Älvsjös stadsdels- 
område men inte hittat någon lämplig lokal. Vi är dock 
övertygade om att de måste finnas någon lämplig lokal, gärna 
centralt i stadsdelen såsom exempelvis i Västberga 
industriområde. 
Att placera både maskiner och medarbetare i Högdalen 
kommer innebära dagliga transporter till och från 
verksamhetslokalen. Utan att överdriva borde varje 
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medarbetare förlora minst 20 minuter om dagen i transporter 
mot om lokalen hade legat centralt i stadsdelens område. Det 
innebär att varje medarbetare förlorar cirka 80 timmar – 2 
arbetsveckor – om året i onödig transport. 
Ett av syftena med att inrätta en parkskötsel i egen regi sades 
vara att höja kvaliteten. Vår farhåga är dock att det utrymme 
som finns för att höja kvaliteten – alltså att göra mer saker än 
tidigare entreprenör har gjort – kommer att ätas upp av dessa 
onödiga förflyttningar. 

  

Beslutsordning 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• KS 2025/453-2 (Godkänd - R 1) KS 2025/453 
Tjänsteutlåtande - Parkskötsel i egen regi- lokal för 
verksamheten 

• KS 2025/453-1 Framställan från Hägersten-Älvsjö 
stadsdelsnämnd 
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§ 6 
Anmälan om genomfört samråd inför inriktningsbeslut. 
Upprustning av Bergstenshuset, del av Konsthallen 1  
KS 2025/634 
 

Beslut  
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut godkänns. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 6 maj 
2025 behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• KS 2025/634-1 (Godkänd - R 1) KS 2025/634 
Tjänsteutlåtande - Anmälan om genomfört samråd inför 
inriktningsbeslut. Upprustning av Bergstenshuset, del av 
Konsthallen 1, SEKRETESS i bilaga 

• KS 2025/634-1.1 Bilaga 1 - Nämndärendet, inkl. 
protokollsutdrag 2025-04-22 

• KS 2025/634-1.2 Bilaga 2 - Ekonomisk redovisning 
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§ 7 
Anmälan om genomfört samråd inför inriktningsbeslut. 
11-spels konstgräsplan med ispist och rakbanor på 
Gränsbergets BP, del av Skarpnäcks Gård 1:1  
KS 2025/567 
 

Beslut  
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut godkänns. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 8 maj 
2025 behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• KS 2025/567-1 (Godkänd - R 1) KS 2025/567 
Tjänsteutlåtande - Anmälan om genomfört samråd inför 
inriktningsbeslut. 11-spels konstgräsplan med ispist och 
rakbanor på Gränsbergets BP, del av Skarpnäcks Gård 1:1 

• KS 2025/567-1.1 Bilaga 1 -Nämndärendet, inkl. 
protokollsutdrag 2025-03-25 

• KS 2025/567-1.2 Bilaga 2 - Ekonomisk redovisning 
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§ 8 
Planeringsförutsättningar för budget 2026-2028  
KS 2025/395 
 

Beslut  
Planeringsförutsättningar för budget 2026–2028, med 
redovisning av konjunkturen i Stockholm, läggs till 
handlingarna. 

 

Särskilda uttalanden 
Borgarråden Fjellner (M) och Jönsson (L) gör följande särskilda 
uttalande. 

Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken. 
Det var ett krävande och omfattande arbete som av förklarliga 
skäl tog sin tid att genomföra. När nu kostnaderna ökar och 
intäkterna minskar under vänsterstyret vill vi understryka 
vikten av ha en långsiktig kostnadskontroll i staden. Detta 
kräver prioriteringar och effektiviseringar av oss politiker i 
Stockholms stad, såväl som en långsiktigt hållbar finansiering 
av välfärdsåtagandet. 
Det var därför mycket glädjande att årsredovisningen för 
2022 bekräftade ett positivt utfall av den grönblå majoritetens 
idoga arbete med att hålla ned stadens skuldsättning. 
Kommunkoncernens externa bruttoskuld minskade med 2,5 
procent under 2022. Det var första gången sedan 2010 som 
skulden minskade på årsbasis. Koncernledningen 
konstaterade också att inriktningsmålet i budgeten för 2022: 
”En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden”, 
uppfylldes helt. 
Tyvärr ser vi hur vänsteryret har återgått till en överbuds- 
politik med ökade kommunala nettoinvesteringsvolymer för 
koncernen, vilket innebär att vårt arbete under den förra 
mandatperioden omintetgjorts. Det spelar naturligtvis roll hur 
kommunala investeringar finansieras, alltför omfattande 
sådana får effekter på stadens ekonomi då utfallet för 
finansiella mål påverkas. 
Allra störst oro ser vi kring den skenande skuldökningen, som 
redan år 2026 kommer att passera 100 miljarder kronor och 
innebära en årlig räntekostnad för staden på 4 miljarder. Detta 
har vi varnat för under lång tid, dock utan gehör från 
Socialdemokraterna och den rödgröna majoriteten. I bilagan 
kan vi läsa följande: 
” Den kommunala koncernens skuld är stor i nominella 
termer, cirka 80 mdkr, och stiger fortsatt snabbt eftersom 
investeringarna lånefinansieras till en betydande del. En ökad 
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skuldsättning innebär ökade räntekostnader, försvagad 
finansiell ställning och att kreditbetyget riskerar att försämras, 
vilket i sin tur leder till att lånekostnaderna ökar ytterligare. 
[…] Här utmanas staden av ett högre kostnadsläge, till följd 
av senare års ekonomiska utveckling i omvärlden, och av 
stadens skuldutveckling. Investeringarna ger ett mervärde 
men ökar även drift- och kapitalkostnaderna, vilket kan leda 
till minskat ekonomiskt utrymme för verksamheterna. 
Stadens nämnder och bolag behöver fortsätta arbeta för att 
genomföra investeringsplanen med en hög egenfinansierings- 
grad för att upprätthålla en långsiktig god ekonomisk 
hushållning.” 
Högre räntenivåer i kombination med en ökande skuld 
innebär följaktligen att stigande räntekostnader snabbt blir en 
betydande kostnadspost i stadens budget, vilket belastar 
stadens bolag och innebär mindre resurser till välfärden. 
Staden har begränsade ekonomiska resurser och som politiker 
behöver vi alltid göra hårda prioriteringar, inte minst när det 
gäller investeringar. Mot bakgrund av detta vill vi under- 
stryka vikten av att bromsa stadens skuldutveckling och 
bedriva en långsiktigt hållbara ekonomisk politik. Detta 
kommer kräva prioriteringar och effektiviseringar av oss 
politiker i Stockholms stad, såväl som en långsiktigt hållbar 
finansiering av välfärdsåtagandet. 
  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
särskilda uttalande. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 14 maj 2025 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• KS 2025/395-1 (Godkänd - R 1) KS 2025/395 
Tjänsteutlåtande - Planeringsförutsättningar för budget 2026-
2028 

• KS 2025/395-1.1 Bilaga 0 - Planeringsförutsättningar för 
budget 2026-2028 
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§ 9 
Stadsövergripande lägesbild över brottsutvecklingen och 
tryggheten i Stockholms stad  
 
Shahira Olsson och Viktor Lindelöw från stadsledningskontoret gav 
en kort muntlig information om rapporten Stadsövergripande 
lägesbild över brottsutvecklingen och tryggheten i Stockholms stad. 
 
Frågor och diskussion följer. 
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§ 10 
Övriga frågor  
- 
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